
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2018

z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji

w dniu  27 marca 2018r

(w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego)

Początek obrad – godz. 9.00

W sesji uczestniczą:

Rada w składzie:

1) Borowski Jan radny
2) Brańska Dorota radna
3) Charyło Piotr radny
4) Czajkowski Wiesław radny
5) Dobiecki Paweł radny
6) Dołęgiewicz Agnieszka I wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Zabłudowie
7) Galicki Mirosław radny
8) Mikołaj Kuna radny
9) Lulewicz Cezary radny
10)Regucki Adam radny
11) Rogucki Maciej   Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
12)Rusiłowicz Krzysztof  radny
13)Turczewski Mariusz  II wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
14)Teofilewicz Teresa –radna.

Radna nieobecna – Halina Fiedoruk

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach:

 Burmistrz – Adam Tomanek,

 Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

 Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

 Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk

oraz:

 Radca prawny – Ewa Stachowicz,

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Piotr Torbicz,

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Lech Krzymiński,

 Protokolant – Joanna Jakoniuk



Zaproszeni goście:

 Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  im.  F.  Karpińskiego  w  Zabłudowie  

– Ewa Kołosowska,
 Wicedyrektor  Szkoły  Podstawowej  im.  F.  Karpińskiego  w  Zabłudowie  

– Agnieszka Ledzińska,
 Dyrektor Gimnazjum im. G. Chodkiewicza w Zabłudowie – Eugenia Grzyb,

 Dyrektor  szkoły  Podstawowej  im.  Sybiraków  w  Rafałówce  –  Edyta  Szósto  

–Łapińska,
 Redaktor miesięcznika „Zabłudów i Okolice” – Piotr Woroniecki

Sołtysi z 32 miejscowości.

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej

w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący  Rady  dokonał  otwarcia  obrad  cytując  formułę:  „Otwieram
XXXIV  sesję  Rady  Miejskiej  VII  kadencji”,  po  czym  przywitał  przybyłych  na
posiedzenie gości, a także burmistrza, skarbnika gminy oraz sołtysów. 

Prowadzący obrady,  na podstawie listy  obecności  stwierdził,  że  ilość  obecnych
radnych  na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania
prawomocnych uchwał.

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
Wniosek w sprawie zmian w proponowanym porządku obrad zgłaszali kolejno:

1) Radny  Paweł  Dobiecki  wnioskował  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  punktu  nr  9
„Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia wysokości
stawek  w  podatku  od  nieruchomości”  –  wniosek  nie  uzyskał  wymaganej
większości  głosów  (6  głosów  “za”,  6  głosów  “przeciw”,  2  głosy
“wstrzymujące”);

2) Radny  Piotr  Charyło  wnioskował  o  umieszczenie  punktu  pn.  “Interpelacje  
i  zapytania  radnych”  po  punkcie  “Wolne  wnioski”  –  wniosek  został  przyjety  
w wyniku głosowania:11 głosów “za”, 3 głosy “wstrzymujące”;

3) Burmistrz zgłosił wnioski o rozszerzenie porządku obrad o punkty:



 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Gminnego  Programu  Rewitalizacji  

- Rada wniosek przyjęła w wyniku głosowania: 14 głosów “za”,

 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wspólnego  realizowania  postępowania  

w  przedmiocie  udzielenia  zamówienia  publicznego  na  zakup  energii
elektrycznej  oraz  usługi  dystrybucji  energii  elektrycznej  w  ramach  grupy
zakupowej  członków  stowarzyszenia  wchodzących  w  skład  Białostockiego
Obszaru Funkcjonalnego  -  Rada wniosek przyjęła w wyniku głosowania: 14
głosów “za”;

4) Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Zdrowia  i  Oświaty  wnioskowała  o  dodanie
punktu  pn.  “Rozpatrzenie  wniosku  z  posiedzenia  Komisji”  -   Rada  wniosek
przyjęła w wyniku głosowania: 14 głosów “za”.

Porządek obrad z uwzględnieniem wniosku burmistrza został przez Radę przyjęty
w głosowaniu 14 głosów „za” i przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie;

2. Przyjęcie porządku obrad;

3. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji;

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym, 

5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  a  zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady; 

6. Wolne wnioski; 

7. Interpelacje i zapytania radnych;

8. Rozpatrzenie wniosku z posiedzenia Komisji;

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Rewitalizacji

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podziału  Gminy  Zabłudów  na  okręgi  wyborcze,
ustalania ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu
wyborczym;

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów na 2018 rok;

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  określenia  wysokości
stawek w podatku od nieruchomości;

13. Podjęcie  uchwały  W  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Białostockiemu  na sfinansowanie zadania inwestycyjnego;



14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  współpracy  Gminy  Zabłudów
z organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego w 2018 r;

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu  dofinansowania  form  doskonalenia
zawodowego  nauczycieli  oraz  ustalenia  maksymalnej  kwoty  dofinansowania  opłat
w 2018 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla
których organem prowadzącym jest Gmina Zabłudów;

16. Podjęcie  uchwały  w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru  godzin zajęć
pedagogów,  psychologów,  logopedów,  terapeutów  pedagogicznych  i  doradców
zawodowych;

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy

18. Podjęcie  uchwały  zmieniające  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji
Rewizyjnej  oraz stałych Komisji Rady Miejskiej w Zabłudowie na 2018 rok;

19. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt;

20. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej w Zabłudowie;

21. Podjęcie  uchwały w sprawie  wspólnego realizowania postępowania w przedmiocie
udzielenia  zamówienia  publicznego  na  zakup  energii  elektrycznej  oraz  usługi
dystrybucji  energii  elektrycznej  w  ramach  grupy  zakupowej  członków
stowarzyszenia wchodzących w skład Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego;

22. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Zabłudowie;

23. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego

24. Zamknięcie obrad.

Ad 3
Rada przyjęła  protokół  z  sesji  z  dnia  14 lutego 2018r w wyniku głosowania:  

14 głosów „za”.

Ad 4 
Przewodniczący  Rady  przedstawił  informację  w  sprawie  z  działań

podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej
sesji, po czym wymienił uchwały na niej podjęte. 



W  okresie  międzysesyjnym  przewodniczący  brał  udział  w  pracach  Komisji
Planowania i Finansów oraz Komisji Kultury, Zdrowia i Oświaty. 

Ad 5. 
Burmistrz  swoje  wystąpienie  rozpoczął  od  wymienienia  zarządzeń  podjętych  

w okresie  międzysesyjnym. Następnie poinformował o postępowaniach przetargowych
prowadzonych w omawianym okresie:

1) Dostawa kruszywa wraz  z  naprawą nawierzchni  żwirowych i  gruntowych dróg na
terenie gminy Zabłudów Przetarg  wygrał Jarosław Kaczanowski Ul. Kilińskiego 18,
Bielsk Podlaski ;

2) Budowa dróg w miejscowości Kuriany w gminie Zabłudów
Złożone oferty: 

 B.K. TRAS Roboty Drogowe Borsukiewicz s.j. – 17.589.000,00 zł

 Przeds.  Robót  Elektrycznych  i  Budowlanych  MIPA  Leon  Stankiewicz  

– 14.839.211,52 zł
 UNIBEP S.A.  – 20.491.558,22 zł

 STRABAG  Spółka  z  o.o.  adres:  ul.  Parzniewska  10,  05-800  Pruszków  

– 18.299.596,25 .
Wybór  oferty  1.03.2018  r.  -  Przedsiębiorstwo   Robót  Elektrycznych  i  Budowlanych
MIPA  Leon  Stankiewicz.  Planowany  termin  podpisania  umowy  –  5.03.2018r.
Wykonawca przedłużył termin związania ofertą do6 marca 2018 r.

3) Budowa  ulicy  Izabeli  Demblińskiej  w  Zabłudowie.  Wyłoniony  wykonawca:
SOLIDMAT Mateusz Regucki - 1.562.100,00 zł

4) Zaprojektowanie i przebudowa drogi gminnej Nr 106859B Zabłudów – Rafałówka na
odcinku  ul.  Manetuffla.  Złożone  oferty:     SOLIDMAT Mateusz  Regucki  -  wartość
oferty brutto 389. 910,00 zł. Postępowanie unieważnione 7.03.2018 r.

5) Przebudowa świetlic wiejskich w gminie Zabłudów. Wyszczególniono 2 zadania: 

 przebudowa świetlicy w Dawidowiczach 

 przebudowa świetlicy w Ostrówkach  -  dofinansowanie w ramach PROW na lata

2014-2020,  w  ramach  działania  „Wsparcie  dla  rozwoju  lokalnego  w  ramach
inicjatywy LEADER ”objętego Programem w zakresie budowa lub przebudowa
ogólnodostępnej i niekomercyjnej infrastruktury turystycznej lub rekreacyjnej lub
kulturalnej.  

Zad.  1  Dawidowicze  –  podpisano  umowę  22.03.2018  r.  BAZ-BUD  Przedsiębiorstwo
Wielobranżowe Bazyl Stepaniuk – kwota 68.516,60 zł

Zad. 2 Ostrówki – unieważniono 1.03.2018 r. na podstawie art. 93 ust. 1 p. 4 – wartość
oferty przewyższa kwotę, która zamawiający przeznaczył na sfinansowanie zamówienia.

6) Przebudowa  i  rozbudowa  systemu  wodno  –  kanalizacyjnego  w gminie  Zabłudów.
Zadanie  dofinansowane  w  ramach  PROW  na  lata  2014-2020,  pn.  „Przebudowa  



i  rozbudowa  systemu  wodno  –  kanalizacyjnego  w  gminie  Zabłudów  –  etap  III”
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.

Wyszczególniono 4 zadania: 
 Rozbudowa z przebudową stacji uzdatniania wody w Zabłudowie, 

 Przebudowa  przepompowni  ścieków  ze  zbiornikiem  uśredniającym  wraz  

z montażem agregatu prądotwórczego, 
 Budowa sieci wodociągowej Zabłudów-Kowalowce

 Budowa  punktu  zlewnego  ścieków  dowożonych  w  miejskiej  oczyszczalni

ścieków w Zabłudowie.
Termin otwarcia – 27.03.2018 r.

7) Świadczenie usług pocztowych o obrocie  krajowym i zagranicznym w okresie  od  
1 kwietnia 2018 r. do 31 marca 2021 r. – na 3 lata.  Złożone oferty:    Poczta Polska
S.A. adres: ul. Rodziny Hiszpańskich 8, 00-940 Warszawa. Wartość oferty brutto na
1 rok - 216.235,70 zł .

8) Przebudowa świetlicy wiejskiej w Ostrówkach. Termin otwarcia ofert  – 6.04.2018 r.

9) Świadczenie usług w zakresie regularnych przewozów pasażerskich w autobusowym
transporcie drogowym na trasie Wojszki – Białystok. Przetarg ogłaszany dwukrotnie.
Z uwagi na brak ofert, będzie udzielone zamówienie z wolnej ręki.

Burmistrz poinformował o swoim uczestnictwie w sesjach i posiedzeniach komisji Rady
Powiatu.  Pan  Adam  Tomanek  poinformował,  że  Rada  Powiatu  zwiększyła  środki  na
realizację  zadania  polegającego  na  przebudowie  drogi  powiatowej  Protasy  
– Rafałówka. Wykonawca na to  zadanie został  już wyłoniony w drodze postępowania
przetargowego.  Komisja  Infrastruktury  Technicznej  debatowała  na  temat  drogi
powiatowej Wojszki – Niewodnica Nargilewska. Burmistrz przypomniał, że samorządy
gmin,  przez  które  przebiega  ta  droga  stoją  na  stanowisku  iż  należy  przygotować
dokumentacje projektową na przebudowę tej drogi.

Pan  Adam  Tomanek  uczestniczył  w  walnym  posiedzeniu  Białostockiego  Obszaru
Funkcjonalnego  w  trakcie,  którego  odbyło  się  spotkanie  z  dyrektorem  Ministerstwa
Rozwoju.  Spotkanie  dotyczyło  dofinansowania  do  budowy  dróg  lokalnych.  Gminy
zrzeszone  w  BOF  przekazały  do  Ministerstwa  pismo  w  sprawie  zmiany  przeliczania
dochodów podatkowych gminy.

W  trakcie  dyskusji  radny  Mirosław  Galicki  zwrócił  się  z  pytaniem  o  powody
przedłużającego  się  terminu  podpisania  umowy  przez  firmę  MIPA  na  wykonanie
inwestycji drogowej w Kurianach? W jakiej wysokości wpłacone zostało wadium?

Kierownik  Lech  Krzymiński  poinformował,  że  okres  podpisania  umowy  został
wydłużony na wniosek oferenta, gdyż firma negocjuje z bankami jak najkorzystniejszą
formę zabezpieczenia przedmiotu umowy.

Radca  prawny  –  Ewa  Stachowicz  wyjaśnił,  że  MIPA  wygrała  kilka  przetargów  
i zapewne obecnie kalkuluje co się jej bardziej opłaca lub  szuka podwykonawców. Jest



to  firma sprawdzona na rynku.  Jeżeli  jednak odstąpi  od podpisania umowy,  to  gmina
będzie musiała ogłosić kolejny przetarg.

Radny Paweł Dobiecki zapytał, dlaczego wadium w przetargu jest tak niskie?

Pani  Ewa  Stachowicz  wyjaśniła,  że  zgodnie  z  przepisami  wadium  wnosi  się  
w wysokości 5% wartości umowy.

Sołtys  wsi  Protasy  zwrócił  się  z  pytaniem  o  to,  dlaczego  w  projekcie  remont  drogi
Protasy Rafałówka rozpoczyna się w połowie wsi Protasy?

Burmistrz  wyjaśnił,  że  budowa  zjazdu  z  drogi  krajowej   jest  bardzo  kosztowna,  
a związku z budową obwodnicy, ten zjazd i tak będzie w przyszłości przebudowywany. 

Sołtys  wsi  Kudrycze  pytał  o  termin  uruchomienia  połączenia  autobusowego  Wojszki
Stanisławowo.

Burmistrz  poinformował,  że  w dalszym ciągu  trwa procedura  wyłonienia  wykonawcy
tego zadania.

Wolne wnioski

Przewodniczący rady udzielił głosu zaproszonemu na sesję przedstawicielowi Fundacji
Inicjatywa  na  Rzecz  Edukacji.  Pan  Jarosław  Daniluk   przedstawił  zamierzenie
polegające na uruchomieniu na terenie  Zabłudowa Klubu Malucha dla dzieci do lat 3,
który będzie filią przedszkola prowadzonego przez Fundację w Białymstoku.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Dołęgiewicz  przedstawiła  Radzie  wniosek
fundacji  o  dofinansowanie  działań  związanych  z  dostosowaniem  wynajętych
pomieszczeń do wymogów PPoż stawianych żłobkom.

Radca  prawny  Ewa  Stachowicz  wyjaśniła,  iż  gmina  musi  się  poruszać  w  granicach
prawa,  które  zabrania  jednostce  inwestowania  w  obcy  środek  trwały.  Nadmieniła,  że
obowiązek  dostosowania  obiektu  do  danego  rodzaju   działalności  spoczywa  na
właścicielu budynku.

Burmistrz oznajmił, że gmina jest otwarta na współprace z fundacja w zakresie żłobka,
ponieważ tego rodzaju instytucja na terenie gminy nie funkcjonuje. Wskazał na potrzebę
uruchomienia  przedszkola  w  północnej  części  gminy,  sąsiadującej  z  Białymstokiem,
gdyż to głównie  z tych miejscowości dzieci są przez rodziców dowożone do przedszkoli
białostockich.  W  Zabłudowie  funkcjonuje  przedszkole,  które  zgodnie  z  wolą
mieszkańców  i  władz  samorządu  będzie  w  bieżącym  roku  rozbudowywane.  
Na inwestycję zostały pozyskane środki unijne. We wniosku o dofinansowanie zostały
przyjęte  założenia  zgodnie,  z  którymi  gmina  po  zakończeniu  budowy będzie  musiała
utworzyć  dwa dodatkowe oddziały  przedszkolne  (50 dzieci)  dla  dzieci  3  i  4  letnich.  



W  przypadku  niespełnienia  założeń,  gmina  będzie  musiała  ponieść  konsekwencje
finansowe.

Radny  Piotr  Charyło  wyraził  przekonanie,  że  prywatne  przedszkole  nie  musi  być
konkurencją.  Może być  partnerem w dziedzinie  edukacji  przedszkolnej.  Rodzice będą
mieli prawo wyboru, do którego przedszkola poślą swoje dzieci. Miejsca w przedszkolu
niepublicznym mogą uzupełniać braki w przedszkolu samorządowym.

Sekretarz  gminy  przedstawiła  informacje  dotyczące  sposobu  finansowania  przez
samorząd  gminy  części  kosztów  pobytu  dzieci  w  niepublicznych  żłobkach  
i przedszkolach. Mianowice wyjaśniła, że Rada ustali stawkę dofinansowania do pobytu
dziecka w żłobku.

Przewodniczący  Rady  zwrócił  uwagę  radnych  na  fakt,  iż  propozycja  współpracy  
ze strony Fundacji dotyczy otwarcia żłobka.

Radny Paweł  Dobiecki  poruszył  temat  problemu z transportem ciężkim obsługującym
kurzą fermę w miejscowości Kamionka. Pan Paweł Dobiecki wyjaśnił,  że w związku  
z  ustanowieniem  ograniczenia  tonażu  do  40t,  na  drodze  gminnej  w  Sobolewie  (gm.
Supraśl)  właściciel  fermy  ma  problem  z  obsługą  logistyczną.  Ponadto  samochody
obsługujące  gospodarstwo jeżdżą drogą okrężną,  niszcząc  żwirową nawierzchnię  dróg
na  terenie  gminy  Zabłudów.  Radny  zwrócił  się  z  pytaniem o  możliwość  rozwiązania
zaistniałego problemu.

Pan  Lech  Krzymiński  poinformował,  że  Urząd  sprawdza,  czy  znaki  ograniczające
zostały  ustawione  zgodnie  z  przepisami.  Ponadto  przedsiębiorca  prowadzący  fermę
prowadzi rozmowy z gmina Supraśl.

Sołtys  wsi  Krynickie  –  Mirosław  Zakrzewski  pytał  o  możliwość  wyremontowania
odcinka  drogi  do  Klewinowa  położonego  na  obszarze  gminy  Juchnowiec  Kościelny.
Nadmienił, iż wspólnie z radnym i mieszkańcami wsi Krynickie wystąpili z pismem do
Urzędu  Gminy  w  Juchnowcu  Kościelnym  z  prośbą  o  naprawę  nawierzchni.  Ponadto
sołtys pytał o zainteresowanie sprzedażą nieruchomości po byłej Szkole Podstawowej  
w Krynickich.

Radny  Jan  Borowski  pytał  o  rozstrzygnięcie  przetargu  na  organizację  transportu
publicznego  na  trasie  Stanisławowo  –  Wojszki.  Wyraził  przekonanie,  że  przetarg  nie
cieszył  się  dużym  zainteresowaniem  z  powodu  uwzględnienia  w  trasie  autobusu
miejscowości Skrybicze.

Burmistrz  poinformował,  że  ze  strony  gminy  są  czynione  wszelkie  możliwe  starania
mające  na  celu  skłonienie  sąsiedniej  gminy  do  wykonania  odcinka  drogi  Krynickie  
– Klewinowo na swoim obszarze.

W kwestii przetargu na organizację przewozów pasażerskich wyjaśnił, że zakończył się
kolejny już przetarg i w związku z brakiem wykonawców prowadzone będą negocjacje. 



Sołtys  wsi  Zagruszany  –  Pani  Eugenia  Zakrzewska  zapytała  o  plany  remontu  drogi
powiatowej Zagruszany – Pasynki.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  drogi  nie  udało  się  jeszcze  wyremontować  z  uwagi  na
zeszłoroczny protest organizacji proekologicznej. W budżecie Gminy Zabłudów na 2018
rok  została  zarezerwowana  na  ten  cel  kwota  w  wysokości  350 000  zł.  W  budżecie
powiatu  zarezerwowano  kwotę  w  wysokości  5000  zł.  Kwota  ta  pozwoliła  na
umieszczenie  zadania  w  wykazie  zadań   inwestycyjnych  uchwały  budżetowej  Rady
Powiatu  Białostockiego.  Łączna  kwota  wystarczy  na  dokończenie  dokumentacji
projektowej.  Burmistrz  zapewnił,  że  będzie  zabiegał  w  powiecie  także  o  środki  na
realizację zadania.

Radny Krzysztof Rusiłowicz apelował o zaprojektowanie i wykonanie drenażu na placu
zabaw na osiedlu św. Marii Magdaleny w Zabłudowie oraz wykonanie ogrodzenia, które
zwiększyłoby bezpieczeństwo bawiących się tam dzieci.

Radny Adam Regucki poinformował, że nie we wszystkich miejscowościach w gminie
pali się światło w nocy.

Burmistrz wyjaśnił, że lampy uliczne powinny się  świecić przez całą noc  wzdłuż tras
przelotowych. W innych miejscowościach powinny być przerwy w godzinach nocnych.

Radny  Paweł  Dobiecki  pytał  o  powód  różnych  standardów  w  sposobie  rozkładania
tłucznia na drogach gminnych. Wnioskował o utwardzenie i wyrównania tłuczniem, w
 podobnym standardzie  jak droga  Halickie  – Białostoczek-  dróg  w miejscowościach:
Kamionka, Płoskie, Zajezierce, Zacisze, Bobrowa, Tatarowce.

Sołtys  wsi  Żywkowo  zwrócił  uwagę  na  nieprawidłowości  związane  z  wykonaniem
naprawy wodociągu i zerwanej linii energetycznej.

Burmistrz  poinformował  o  pojawieniu  się  kolejnej  szansy  na  dofinansowanie
przebudowy drogi lokalnej z dotacji udzielonej przez Wojewodę. Nadmienił, iż  gmina
ma  przygotowane  dokumentacje  projektowe  na  następujące  drogi  gminne:  Zwierki  
–  Zagruszany,  Ostrówki  –  Dawidowicze,  Białostoczek  –  Halickie.  Burmistrz  prosił
radnych  o  wyrażenie  niewiążącej  opinii  w  temacie  wyboru  drogi,  która  zostanie
zgłoszona  we wniosku o dofinansowanie.

Radna  Teresa  Teofilewicz  apelowała  o  wykonanie  drogi  Zwierki  –  Zagruszany,  która
odblokowałaby ruch w kierunku wsi Pasynki, Żuki i Nowosady.

Przewodniczący  Rady  zwrócił  uwagę,  że  przy  drodze  Białostoczek  –  Halickie
zlokalizowanych jest wiele zakładów produkcyjnych.

Radny Mikołaj Kuna wyraził przekonanie, że do dofinansowania powinna być zgłoszona
droga Ostrówki – Dawidowicze, ponieważ w budżecie roku 2018 wszystkie inwestycje
są zlokalizowane w północnej części gminy.



W wyniku głosowania radni większością głosów wyrazili opinię, że burmistrz powinien
zgłosić do dofinansowania drogę Halickie – Białostoczek.

Interpelacje i zapytania radnych

Radni  Agnieszka  Dołegiewicz,  Piotr  Charyło,  Cezary  Lulewicz,  Adam  Regucki,
Maciej Rogucki, Wiesław Czajkowski, Krzysztof Rusiłowicz, Mirosław Galicki złożyli
interpelacje dotyczące:

1. Możliwości  zmiany  nawierzchni  planowanego  chodnika  przy  ul  Mickiewicza  
w Zabłudowie;

2. Wykazu  programów,  do  których  Gmina  Zabłudów  składała  wnioski  
o  dofinansowanie  w  bieżącej  kadencji  wraz  z  wysokością  uzyskanych
dofinansowań.

3. Zmiany planu sieci  szkół  polegającej  na włączeniu Gimnazjum w Zabłudowie  
 w struktury Szkoły Podstawowej w Zabłudowie.

Ponadto Radny Piotr Charyło zwrócił się z zapytaniem w sprawie  informacji o braku
zainteresowania  radnych  inicjatywą  odbudowy  pomnika  w  lokalnej  prasie.  Radny
wyjaśnił, że bohater artykułu nie rozmawiał z radnymi w tej sprawie.

Radny Mariusz Turczewski wnioskował, aby na nowo oszacować stawki wywóz
śmieci dla przedsiębiorców.

Radny  Wiesław  Czajkowski  pytał  o  możliwość  organizacji  kursów  autobusów
BKM do Halickich.

Burmistrz poinformował, że przedstawił już taką interpelację dyrektorowi BKM.
Radny Paweł Dobiecki zapytał dlaczego w piśmie przekazującym skargę na Radę

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  usunięto jeden z akapitów.
Inspektor  Joanna  Jakoniuk  wyjaśniła,  że   w  uchwale  podjętej  przez  Radę  nie

wprowadzono  żadnych  zmian.  Usunięty  został  jedynie  nieaktualny  akapit  ze  wzoru
pisma procesowego, które było niejako uzasadnieniem do projektu uchwały w sprawie
przekazania skargi. Pismo to nie było załącznikiem do uchwały.  Początkowo pismo to
podpisał przewodniczący Rady,  ale  po wezwaniu ze strony Sądu do usunięcia braków
formalnych, Urząd przekazał pismo procesowe podpisane przez mistrza.

Ad 8 
W kolejnym punkcie obrad przewodnicząca Komisji Kultury, Zdrowia i Oświaty

przedstawiła  wnioski  pracowników niepedagogicznych  szkół  podwyżkę  wynagrodzeń.
Wnioski były adresowane do przewodniczącej Komisji.
W trakcie dyskusji radni zostali poinformowani przez Radce prawnego oraz sekretarza
gminy, iż osobą, która powinna rozpatrzyć wnioski dotyczące wynagrodzeń jest dyrektor
szkoły.  W  związku  z  powyższym  rada  odstąpiła  od  podjęcia  uchwały  w  sprawie
przekazania wniosków do realizacji.

W tym miejscu został ogłoszona 30 minutowa przerwa.



Po przerwie Rada przystąpiła do rozpatrywania i podejmowania uchwał.

Ad 9
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Gminnego  Programu  Rewitalizacji

przedstawił Burmistrz.
Pozytywną opinię do projektu uchwały wydały Komisje Planowania i Finansów

oraz Gospodarcza na wspólnym posiedzeniu.
W  trakcie  dyskusji  radny  Paweł  Dobiecki  pytał,  czy  w  świetle  potrzeb

mieszkańców  w  zakresie  budowy  dróg  i  wodo  ciągów  rewitalizacja  parku  jest
potrzebna? 

Burmistrz wyjaśnił,  że na rewitalizację  parku pozyskane zostaną środki unijne  
i nie będzie ona konkurencyjna w stosunku do innych inwestycji.

Radny Paweł  Dobiecki  złożył  wniosek  o  usunięcie  z  Programu przedsięwzięcia
pn. Rewitalizacja parku w Zabłudowie wraz ze stawami.

Burmistrz  poinformował,  że  została  podpisana  umowa  na  podpisanie
dokumentacji.

Radni  Agnieszka Dołęgiweicz i  Piotr  Charyło  wyrazili   przekonanie,  że   park  
i stawy są istotne dla rozwoju młodzieży i sposobu spędzania przez nie wolnego czasu.

Rada  w  wyniku  głosowania  2  głosy  „za”,  9  głosów  „przeciw”,  2  głosy
„wstrzymujące” odrzucili wniosek radnego Pawła Dobieckiego.

Rada uchwałę nr XXIV/ 311/2018 podjęła w wyniku głosowania: 12 głosów „za”,
1 głos „wstrzymujący”.

Ad 10

Projekty   uchwał  w   sprawie  podziału  Gminy  Zabłudów  na  okręgi  wyborcze,
ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  liczby  radnych  wybieranych  w  każdym  okręgu
wyborczym przedstawiła sekretarz Gminy. Projekty uchwał zostały uzgodnione z biurem
Komisarza Wyborczego.

Komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  wydały  opinię  pozytywną  do  I  wariantu
projektu uchwały zarejestrowanego pod numerem Or. 0006.35.2018.

Radna  Teresa  Teofilewicz  apelowała  o  podjęcie  uchwały  w  I  wariancie.
Stwierdziła,  że  w  przypadku  II  wariantu  (druk  Nr  Or.0006.36.2018)   mieszkańcy
Kucharówki  będą  mieli  obwód  głosowania  w  Rafałówce.  Taka  lokalizacja  siedziby
Komisji  jest  dla  tej  miejscowości  wyjątkowo  niekorzystna  z  uwagi  na  utrudniony
dojazd.

Radny  Adam  Regucki  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  mieszkańcy  wsi  Małynka  
i Kołpaki do komisji wyborczej w Folwarkach jeździli przez Zabłudów. Z tego względu
II wariant jest dla tych mieszkańców korzystniejszy.

Radny  Paweł  Dobiecki  wyraził  przekonanie,  że  korzystniejszy  jest  II  wariant
projektu uchwały.

Rada w wyniku głosowania 9 „za” do dalszego procedowania wybrali II wariant
projektu uchwały (druk nr Or.0006.36.2018).

Przewodniczący  Rady  odczytał  uchwałę,  po  czym  poddał  ja  pod  głosowanie.
Uchwała  nr  XXXIV/312/2018  została  podjęta  w wyniku głosowania:  9  głosów „za”,  
3 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”.



Ad 11

W kolejnym punkcie obrad Rada podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie
gminy Zabłudów na 2018 rok.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 
Pozytywną opinię wydały Komisje na wspólnym posiedzeniu.
W trakcie  dyskusji  radny Paweł  Dobiecki  poruszył  następujące  sprawy:  miejsc

montażu oświetlenia ulicznego wymienionego w poz. Nr 34 załącznika inwestycyjnego.
Ponadto  pytał  o  termin  ogłoszenia  przetargu  na  budowę  oczyszczalni  ścieków  przy
Szkole Podstawowej w Rafałówce.

Radny  Paweł  Dobiecki  złożył  wniosek  o  usunięcie  z  wykazu  inwestycyjnego
zadania z poz. Nr 26 (Modernizacja oczyszczalni ścieków)  i ujęcie za tę kwotę
zadania polegającego  na budowie wodociągów: Krynickie – Laszki – Miniewicze
I etap na odcinku ok. 300m , z m. Kol. Krynickie do Laszek za kwotę 207000 i
wodociągu  Zajezierce  –  Bobrowa  –  I  etap  na  odcinku  ok.  300m  od  strony
Zajezierc za kwotę 207000 zł.
Radny stwierdził, że potrzeba dostarczenia mieszkańcom wody jest pilniejsza niż
budowa zbiornika zlewnego.
Wniosek  został  odrzucony  w  wyniku  głosowania:  2  głosy  „za”,  10  głosów
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”.
Kolejny  wniosek  radnego  Pawła  Dobieckiego  dotyczył  zdjęcia  z  wykazu
inwestycyjnego  zadania  z  poz.  Nr  26  (Modernizacja  oczyszczalni  ścieków)  
i  ujęcie  za  tę  kwotę  zadania  polegającego   na  wykupie  gruntów  i  budowie
parkingu przy cmentarzu katolickim w Kucharówce.. Wniosek został odrzucony  
w  wyniku  głosowania:  2  głosy  „za”,  10  głosów  „przeciw”,  1  głos
„wstrzymujący”.

Uchwała nr XXXIV/313/2018 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania:
11 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące”.

Ad 12

Rada przystąpiła  do  rozpatrzenia  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały
dotyczącej uchwalenia wysokości stawek od nieruchomości.

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że  zmianę zaproponowano w związku z wnioskiem
firmy,  która  na początku 2018 roku otworzyła  duży zakład  produkcyjny.  W projekcie
zaproponowano  niższe  stawki  od  obiektów  wielko  powierzchniowych.  W  wyniku
podjęcia uchwały do budżetu gminy wpłyną niższe o 200 000 zł podatki. Nie wpłynie to
na  wielkość  zaplanowanych  w  budżecie  dochodów,  gdyż  w  zeszłorocznej  deklaracji
firma  nie  zgłosiła  budowli,  od  których  naliczony  zostanie  podatek  w  wysokości
zbliżonej do planowanej pomocy. Przedsiębiorca wspiera na terenie gminy działalność
sportową i kulturalną.

Pozytywna  opinie  do  projektu  uchwały  wydały  komisje  na  wspólnym
posiedzeniu.



Radny  Piotr  Charyło  wyraził  przekonanie,  iż  w  świetle  kondycji  finansowej
gminy oraz ostatnich podwyżek opłat za śmieci niestosownym byłby udzielanie ulgi dla
przedsiębiorcy.

Prowadzący obrady prosił o niełączenie tematu podwyżek za śmieci z podatkami,
gdyż te dwa tematy są od siebie niezależne.

Radny Jan Borowski przypomniał radnym, że w minionych latach udzielane były
przez  Radę  ulgi  dla  innych  przedsiębiorców.  Wyraził  przekonanie,  że  zastosowanie
preferencyjnej  stawki  zachęci  innych inwestorów do  lokalizacji  swoich  zakładów  na
terenie gminy Zabłudów.

Rada  w  wyniku  głosowania  5  głosów  „za”,  7  głosów  „przeciw”,  1  głos
„wstrzymujący” odrzuciła projekt  uchwały.

Kontynuując obrady Rada podjęła następujące uchwały:
13. W sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu. Pozytywną

opinię  do  projektu  uchwały  wydały  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu.   Rada
podjęła uchwałę nr XXXIV/315/2018 w wyniku głosowania: 11 głosów „za”.

14. W sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami  prowadzącymi działalność  pożytku publicznego’ Pozytywną opinię
do projektu uchwały wydały Komisja Kultury, Zdrowia i Oświaty.  Rada podjęła
uchwałę nr XXXIV/314/2018 w wyniku głosowania: 8 głosów „za”.

15. W  sprawie  ustalenia  planu  dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego
nauczycieli  oraz ustalenia  kwoty maksymalnego dofinansowania  opłat  w 2018
roku  za  kształcenie  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolu
prowadzonych przez  Gminę  Zabłudów.  Pozytywną opinię  do  projektu  uchwały
wydała  Komisja  Kultury,  Zdrowia  i  Oświaty.  Rada  podjęła  uchwałę  
nr XXXIV/316/2018 w wyniku głosowania: 11 głosów „za”.

16. W sprawie  tygodniowego,  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  pedagogów,
psychologów i logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych.
Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Kultury,  Zdrowia  
i  Oświaty.   Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/317/2018 w wyniku głosowania:  
8 głosów „za”. 

17. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przedłużenie  umowy  dzierżawy.   Pozytywną
opinię  do  projektu  uchwały  wydały  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu.   Rada
podjęła uchwałę nr XXXIV/318/2018 w wyniku głosowania: 8 głosów „za”. 

18. w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania  bezdomności  zwierząt. .  Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały
wydały  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu.   Rada  podjęła  uchwałę  
nr XXXIV/319/2018 w wyniku głosowania: 9 głosów „za”. 

19. w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  
w Zabłudowie.  Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Kultury,
Zdrowia  i  Oświaty.  Rada  podjęła  uchwałę  nr  XXXIV/320/2018  w  wyniku
głosowania: 8 głosów „za”.

20. w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  wspólnego  realizowania  postępowania  
w przedmiocie udzielenia zamówienia publicznego na zakup energii elektrycznej
oraz usługi dystrybucji energii elektrycznej w ramach grupy zakupowej członków



stowarzyszenia  wchodzących  w skład  Białostockiego  Obszaru  Funkcjonalnego.
Rada podjęła uchwałę nr XXXIV/321/2018 w wyniku głosowania: 9 głosów „za”.

Ad 21

Rada  rozpatrzyła  projekt  uchwały  dotyczący  zmiany  planu  pracy  Komisji
Rewizyjnej. 

W trakcie dyskusji radny Paweł Dobiecki - wnioskujący o zmiany, wycofał propozycję
tematów kontroli.

Ad 22

Kierownik Piotr  Torbicz przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej w 2017 roku. Sprawozdanie zostało przez Radę przyjęte w wyniku
głosowania 9 głosów „za”.

Ad 23

W  kolejnym  punkcie  obrad  Kierownik  Piotr  Torbicz  przedstawił  sprawozdanie  z
działalności Lokalnego Zespołu Interdyscyplinarnego. Sprawozdanie zostało przez Radę
przyjęte w wyniku głosowania 9 głosów „za”.

Ad 24
Zamknięcie obrad
W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich

zamknięcia  cytując  formułę  „Zamykam  obrady  XXXIV  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie VII kadencji samorządu”

Sprawozdania, oświadczenia, informacje oraz podjęte uchwały zostały włączone
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XXXIV sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.

Przewodniczący Rady 

Maciej Rogucki

Protokolant: Joanna Jakoniuk
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